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Az új algyői közüti hadért: 

Megkezdődtek 
földmunkák 

Tavaly augusztusban az Üt- és Vasút-
tervező Vállalatnál készült riportunkban 
az algyői közúti híd tervezéséről 6zámo!r 
tunk be olvasóinknak. Most, egy bő év el-
teltével azt is jelenthetjük, hogy a Híd-
építő Vállalat október 1-gyel megkezdte az 
építkezést. 

Az emberek és a munkagépek egyelőre 
a terepet rendezik, a partmenti erdőt irt-
ják, azután feltöltik az árteret, először a 
folyó jobb partján, az algyői oldalon, az-
után a másikon is. összesen mintegy 200 
ezer köbméter földet mozgatnak meg. A 

tereprendezést követően víztelenítik a jobb 
parti mederpillér helyét. A pillér 40 mé-
ter mélyen nyúlik majd le a földbe 1970 
júliusára. Ezt a mélységet cölöpverő gé-
pekkel érik eL 

Mint már korábban is közöltük, az al-
győi közúti híd a mostanitól délre, kö-
rülbelül 300 méterre épül, nagyjából az 
algyői betonút egyenesének folytatása-
ként, tehát a mostaninál jobb vonalveze-
tést ad a 47-es útnak. Az ú j híd 1972-re 
készül el. 

Javult a közérdekű 
bejelentések intézése 

A lakosság közérdekű be-
jelentéseinek vizsgálatát, és 
intézését főként a tanácsok, 
a népi ellenőrzési bizottsá-
gok és az állami kereskedel-
mi felügyelőségek végzik. A 
Csongrád megyei tanács tit-
kárságához 1969. első félévé-
ben 221, a megyei népi el-
lenőrzési bizottsághoz 105, az 
Állami Kereskedelmi Fel-
ügyelőséghez pedig 2145 be-
jelentés érkezet t 

Már ezekből az adatokból is 
látható, hogy a legtöbb pa-
nasz, kifogás a fogyasztási 
cikkekkel kapcsolatos. Ezek 
nagyobb része is az iparcik-
kek, elsősorban az építő-
anyagok. különböző alkatré-
szek, egyes tüzelőfajták hiá-
nyára vonatkozik. A felso-
roltak után sorrendben az 
élelmiszerek, ruházati cik-
kek minőségi kifogásai és a 
vendéglátásban tapasztalt 
szabálytalan számlázások, 
udvariatlan magatartás okoz-
ta panaszok következnek. A 
kereskedelmi felügyelőség 

megállapítása szerint a be-
jelentések 75 százaléka jogos, 
megalapozott volt, az alap-
talan bejelentések túlnyomó-
részt az ármozgásokkal kap-
csolatos általános tájékozat-
lanságból eredtek. 

A megyei népi ellenőrzés-
hez érkezett bejelentések 
között emelkedett a névtele-
nek száma. A névtelen beje-
lentések többsége igen sú-
lyos hibákat tár t fel, legin-
kább termelőszövetkezeti, 
kereskedelmi, vállalati és ta-
nácsi dolgozókra vagy veze-
tői mulasztásokra vonatkoz-
tak, s ez azt is elárulja, 
hogy a bejelentő sok eset- i 
ben nem bizonyos abban, 
nem származik-e majd hát-
ránya a bejelentés miatt. 

Az államigazgatási pana-
szok zöme adókivetéssel, épí-
tési engedélyekkel és a ta-
nács igazgatási munkájával 
volt kapcsolatos. A bejelen-
tések 40 százaléka — a há-
rom évvel ezelőttinek két-
szerese — az idén közvetle-

Egyre több 
alumínium Icell 

Kedden délután a Techni-
ka Házában megkezdődött 
az ICSOBA, az alumínium-
ipar nemzetközi szervezeté-
nek 2. konferenciája. A 
tanácskozáson mintegy 200 
hazai és körülbelül ugyan-
annyi külföldi szakember 
vesz részt. A nemzetközi 
konferencia tematikája a 
bauxit bányászattól az alu-
míniumöntésig mindazokat 
a kérdéseket felöleli, ame-
lyek most az alumínium-
ipar érdeklődésének előte-
rében állnak. 

A tanácskozást dr. Fülöp 
József, a Magyar Tudomá-
nyos Akadémia levelező 
tagja, a Központi Földtani 
Hivatal elnöke nyitotta 
meg. Utalt az alumínium 
iránti igények gyors fejlő-
désére. 1935 és 1965 között 
a világ alumínium-felhasz-
nálása 300 000 tonnáról 
6.5 millió tonnára, az alu-
mínium aránya a felhasz-
nált színes fémek között 6 
százalékról 32 százalékra 
n ő t t 

A mennyiségi növekedés-
sel természetesen lépést 
kell tartani a technológiai 
korszerűsödésének, ami vi-
szont megköveteli a hazai 
kutatómunkát és a külföl-
di eredmények ismeretét is. 

A meenyitóbeszéd után 
megkezdődött a szakmai 
tanácskozás. 

A konferenciát megelő-
zően délelőtt, ugyancsak a 
technika házában tartották 
az ICSOBA közgyűlését. 
Döntöttek ú j tagországok 
felvételéről és megvá-
lasztották az ú j vezetősé-
get. 

Az I C S O B A elnökéül dr. 
Dobos Györgyöt, a Magyar 
Alumíniumipari Tröszt ve-
zérigazgatóját választották. 

nül a megyei tanácsi szer-
vekhez érkezett. Ez azt je-
lenti, hogy a bejelentők ma 
már nem egyenesen minisz-
tériumokhoz, országos szer-
vekhez fordulnak panasza-
ikkal, mint ahogy néhány 
évvel ezelőtt szokásos volt. 
De azt is jelenti, hogy a já-
rási, városi főleg községi ta-
nácsok érdemleges ügyinté-
zésének még nincs meg a 
kellő hitele a lakosság előtt. 

A bejelentések vizsgálata 
és az ügyek intézése nem 
mentes a gondoktól, problé-
máktól, ennek ellenére hatá-
rozott javulás tapasztalható 
e munkákban az utóbbi más-
fél év a l a t t Legtöbb helyen 
munkaszervezéssel elérték, 
hogy minimálisra csökkent 
vagy teljesen megszűnt a 30 
napon túl intézett ügyek szá-
ma. A bejelentés után an-
nak vizsgálata, az intézkedés 
megtétele és a bejelentőnek 
adott válasz — általában — 
30 napnál rövidebb időt vesz 
igénybe, s a vizsgálati szer-
vek az előírt határidőt csak 
a bonyolultabb ügyeknél ve-
szik igénybe. Egyes esetek-
ben viszont némelyik ügyin-
téző mulasztása, felelőtlen-
sége vagy bürokratikus el já-
rása rontja a bejelentések 
intézéséről mindinkább ki-
alakuló kedvező képe t Ilyen 
esetekben a mulasztót szigo-
rúan vonják felelősségre. 

A Csongrád megyei tanács 
végrehajtó bizottsága tegna-
pi ülésén tárgyalt ezekről a 
kérdésekről, s megállapítot-
ta, hogy a közérdekű beje-
lentések intézése megnyugta-
tó módon fejlődik, ugyanak-
kor felhívta az alsóbb szin-
tű tanácsokat, hogy kapott 
önállóságuk birtokában az 
eddiginél jobban törődjenek 
a bejelentések, panaszok ér-
demi intézésével. 

Díszszemle 
Berlinben 

Az NDK nemzeti nép-
hadseregének egységei, ked-
den reggel a berlini Marx— 
Engels téren katonai dísz-
szemlével köszöntötték ok-
tóber 7-ét. az első német 
munkás-paraszt állam, az 
NDK születésnapját. 

Pontosan kilenc órakor 
jelent meg a dísztribünön 
Walter Ulbricht vezetésé-
vel az NSZEP Politikai Bi-
zottsága, az NDK Állam-
tanácsának és kormányá-
nak tagjai. A megjelent né-
zők velük együtt lelkesen 
ünnepelték a külföldi de-
legációk vezetőit Leonyid 
Brezsnyevet, az SZKP fő-
titkárát, Kádár Jánost, az 
MSZMP első titkárát. Fock 
Jenő miniszterelnököt, Wla-
dyslaw Gomulkát, a LEMP, 
Gustáv Husákot, a Cseh-
szlovák KP, Todor Zsivko-
vot, a Bolgár KP első tit-
kárát és a többi vendéget 

Heinz Hoffmann hadse-
regtábornok, az NDK nem-
zetvédelmi minisztere fo-
gadta a díszszemle parancs-
nokának jelentését, majd 
megkezdődött a nemzeti 
néphadsereg gyalogos, mo-
torizált, páncélos és a raké-
taegységeinek impozáns, je-
lentős ütőerőről tanúskodó 
fegyelmezett felvonulása. 

Az impozáns katonai 
díszszemle után, ragyogó 
napsütésben, közel öt órán 
át, mintegy 400 000 berlini 
vonult el lelkes, színes 
menetben a dísztribünök 
előtt A Marx—Engels téri 
felvonulást a Szabad Né-
met If júság (FDJ) 20 000 
tagjának menetoszlopai 
zárták le. 

A felvonulások után min-
denütt utcai színpadok mű-
sorai szórakoztatták a kö-
zönséget. 

Délután Berlinben a ka-
tonai egységek ünnepélyes 
takarodójára került sor az 
Unter den Lindenen. 
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Tető alatt » kutatóintézet központi épülete 

Nagy számú vendégsereg 
kereste fel tegnap, kedden 
délelőtt az MTA Biológiai 
Kutatóintézetének Újszege-
den épülő telepét. A látoga-
tók között ott volt Straub F. 
Brúnó Kossuth-díjas akadé-
mikus. a Magyar Tudomá-
nyos Akadémia alelnöke és 
dr. Komócsin Mihály, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának t i tkára ls. A 
neves tudósokat, ku ta tóka t 
a József Attila Tudomány-
egyetem természettudományi 
karának oktatóit és munka-
társait Kéri Kálmán építész-
mérnök, az építkezés irányí-
tója üdvözölte. Ezután Tár-
nái István tervezőmérnök 
ismertette az épülő intézet 
főépületének, a laboratóriu-
mi épületnek a? elrendezé-

s é t a kialakuló munkahe-
lyek majdani képé t 

A meghívottak érdeklő-
déssel hallgatták meg a t á -
jékoztatókat. m a j d megte-
kintették a nyolcemeletes 
impozáns épülete t amely 
néhány nappal ezelőtt ke-
rült tető aiá, s az építők 
feltették a bokré tá t a zöld-
ágat tetejére. Délután az 
építőmunkások felvonulási 
épületében Sípos Mihály, a 
Csongrád megyei Állami 
Építőipari Vállalat igazgató-
ja harminchét kiválóan dol-
gozó munkásnak adott á t 
15 ezer forint pénz ju ta lmat 
Az építési bemutató záróak-
kordjaként az MTA szegedi 
bizottságának székházában, 
baráti beszélgetésre került 
sor, amelyen részt vettek a 
kutatóintézet építkezésében 
érdekelt szervek vezetői. 

Magyar felszólalás 
az ENSZ-ben P ú j a Frigyes, a külügymi-

niszter első helyettese a ma-
gyar ENSZ-küldöttség veze-
tője. kedden felszólalt az 
ENSZ-közgyűlés 24. üléssza- a m e r i k a i a s r e < . q 7 Í 6 meeszün-
kának általános politikai vi- a kérdés békés® r e m 

Éülügyminisz- » • * 3 ^ 
ter-helyettes néhány nemzet 
közi kérdésben részleteseb-
ben is kifejtette a magyar 
kormány álláspontját. 

legfontosabb 
problémájának tekinti. Ez-
zel kapcsolatban hangsúlyoz-
ta: a világ közvéleménye az 
Egyesült Államoktól kéri 

— A Magyar Népköztár- számon az őszinte hajlandó-
saság kormánya m.V*a7 ságot a vietnami háború be-tott rá — a Vietnam elleni fejezésére, mert az nem a 

Vietnami Demokratikus Köz-

Növekszik a posta lorgalmi szoSgálala 
dolgozóinak bére «* 

Kedden a szakszervezet 
Benczúr utcai központi mű-
velődési házában ülést tar-
tott a Postások Szakszerveze-
tének Központi Vezetősége. 

Bíró Bódis József, a szak-
szervezet t i tkára egyebek 
között bejelentette, a Posta-
vezérigazgatóság a közel-
múltban több intézkedést ho-
zott, egyebek között elfogad-
ta, hogy a hírlapterjesztők is 
részesüljenek az év végi nye-
reségrészesedésből. Rövide-

sen új, korszerű egyenruhát 
is kapnak a postások. 

A központi vezetőség 
egyetértett azzal, hogy a pos-
ta jelenlegi bérezési rend-
szere, mint az anyagi ösz-
tönzés alapja, megfelelő. A 
problémát nem a bérrend-
szer, hanem a postások ke-
resetének alacsony színvona-
la okozza. A jelenlegi hely-
zeten enyhít a posta idei 
eredményes munkája. Az el-
ső félévet ugyanis a vártnál 
eredményesebben zárták. 

Mindez lehetővé tette, hogy 
a tervezett 32,2 millió he-
lyett 55 millió forinttal nö-
veljék a béreket. Mintegy 4 
millió forintot fordítanak a 
hírlapkézbesítők bérproblé-
máinak megoldására. 

A központi vezetőség szük-
ségesnek tartja, hogy a posta 
illetékes szervei a jelenlegi 
szűkös létszámhelyzetben is 
gondoskodjanak a dolgozók 
egyenletesebb terheléséről és 
a túlmunka megfelelő díja-
zásáról. 

társaság, hanem az Egyesült 
Államok kormányán múlik. 
A dél-vietnami nép önren-
delkezési jogáról elhangzó 
amerikai szóvirágoknak sem 
adhatunk hitelt, hiszen ép-
pen az Egyesült Államok 
politikája akadályozta és 
akadályozza e nép önrendel-
kezési jogának igazi érvé-
nyesülését — hangoztatta a 
szónok. 

A magyar küldöttség ve-
zetője a továbbiakban eze-
ket mondta: Kormányom ál-
láspontja a közel-keleti hely-
zetet illetően abban összegez-
hető, hogy erélyesen elítéli 
Izrael agresszív politikáját 
és szükségesnek ta r t ja a 
Biztonsági Tanács 1967. no-
vember 22-i határozatának 
teljesítését. Itt az ideje, hogy 
a Biztonsági Tanács érvényt 
szerezzen saját határozatai-
nak. 

— Kormányom nagy je-

lentőséget tulajdonít a nem-
zetközi béke és biztonság ' 
megőrzését és megszilárdítá-
sát célzó szervezett intéz-
kedéseknek. Ebből kiindulva 
teljesen egyetért a Szovjet-
unió kormányának — a köz-
gyűlés napirendjén, szereplő 
— a nemzetközi biztonság 
megszilárdítását elősegíteni 
hivatott javaslatával. 

— Kormányom kellően ér-
tékeli azokat az erőfeszítése-
ket is, amelyeknek célja 
egyes szűkebb területek bé-
kéjének és biztonságának 
megszilárdítása. Ismeretes 
Önök előtt: kormányom vál-
lalta a Varsói Szerződés po-
litikai tanácskozó testületé-
nek megbízatását, hogy jut-
tassa el az eruópai orszá-
gok kormányaihoz az euró-
pai biztonsági rendszer meg-
valósítására vonatkozó fel-
hívást. E megtisztelő meg- ' 
bízatás teljesítése során erő-
södött korábbi meggyőződé-
sünk: megértek a feltételek 
arra, hogy hozzákezdjünk az 
európai biztonsági rendszer 
létrehozásához. 

A leszerelés kérdésére rá-
térve Puia Frigyes hangsú-
lyozta: Teljes mértékben 
egyetértünk azokkal a szov-
jet javaslatokkal, amelyek a 
nukleáris fegyverek gyártá-

(Folytatós a 2. oldalon.) 


